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PROTOKÓŁ Nr XXVII/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 27.08.2008r. 

w godz. 15 15 – 2120 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 14, 
1 nieobecny usprawiedliwiony, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania 
uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Stan oświaty, kultury i sportu w Gminie Ornontowice.  
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
b) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 

3 lata lub czas nieoznaczony – Gimnazjum, 
c) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 

3 lata lub czas nieoznaczony – Zespół Szkolno – Przedszkolny, 
d) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 

3 lata lub czas nieoznaczony – Zakład Usługowo – Pomocniczy dla Jednostek 
Oświatowych, 

e) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 
3 lata lub czas nieoznaczony – Ochotnicza StraŜ PoŜarna 

10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie z pkt 9 projektów uchwał w 
sprawie:   

a) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy 
niŜ 3 lata lub czas nieoznaczony – Gimnazjum, 
b) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy 
niŜ 3 lata lub czas nieoznaczony – Zespół Szkolno – Przedszkolny. 

 
Wspomniał takŜe o dodatkowych projektach uchwał w sprawach bieŜących: 
w sprawie: 
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a) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, 

b) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Gliwickiego, 
c) przystąpienia Gminy do projektu pod nazwą Silesia Net – budowa 

społeczności informacyjnej w subregionie centralnym województwa śląskiego i 
współdziałania w tym zakresie z Powiatem Mikołowskim, 

d) nabycia niezabudowanej nieruchomości gruntowej nr 64 połoŜonej w 
Ornontowicach przy ulicy Akacjowej, 

e) rozpatrzenia skargi Pani ..........  (fragment wycięty w związku z ochroną 
danych osobowych) złoŜonej na Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej w Ornontowicach, 

f) opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne w 
Ornontowicach. 

 
Radny Zientek zgłosił formalny wniosek w sprawie zamiany kolejności punktów 5 i 6. 
Większość radnych opowiedziała się „za”.  
 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco:: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Stan oświaty, kultury i sportu w Gminie Ornontowice.  
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
b) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony 

dłuŜszy niŜ 3 lata lub czas nieoznaczony – Zakład Usługowo – 
Pomocniczy dla Jednostek Oświatowych, 

c) wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości na czas oznaczony 
dłuŜszy niŜ 3 lata lub czas nieoznaczony – Ochotnicza StraŜ PoŜarna.  

10. Sprawy bieŜące.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia 
dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, 

b) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Gliwickiego,  
c) przystąpienia Gminy do projektu pod nazwą Silesia Net – budowa 

społeczności informacyjnej w subregionie centralnym województwa 
śląskiego i współdziałania w tym zakresie z Powiatem Mikołowskim, 

d) nabycia niezabudowanej nieruchomości gruntowej nr 64 połoŜonej w 
Ornontowicach przy ulicy Akacjowej, 

e) rozpatrzenia skargi Pani ..........  (fragment wycięty w związku z ochroną 
danych osobowych) złoŜonej na Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Wodociągowej w Ornontowicach, 
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f) opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne w 
Ornontowicach. 

11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe wiodącym tematem sesji jest „Stan oświaty, 
kultury i sportu w Gminie Ornontowice”. Przewodniczący oddał głos 
Wiceprzewodniczącemu Komisji OKiS – radnemu Marcelemu Machulik. Następnie 
głos zabrali przybyli goście. 
 
Iwona Smorz , Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Ornontowicach  – 
poinformowała m. in. o: odbytych egzaminach, kierunkach kształcenia, minionym 
roku szkolnym, liczbie uczniów, którzy zdali maturę. 
 
Wojciech Hoszek , Dyrektor Gimnazjum im. Noblistów Polskich – wspomniał m. in. o: 
przygotowaniach do roku szkolnego, przeprowadzonych remontach, egzaminach 
gimnazjalnych, kwestii środków odurzających stosowanych przez młodzieŜ. 
 
Gizela Siedlaczek , Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Gminie 
Ornontowice – wspomniała o pracy w szkole i przedszkolu, wynikach klasyfikacji w 
roku 2007, współpracy z innymi jednostkami, osiągniętych nagrodach i 
wyróŜnieniach, liczbie oddziałów, nauczycieli, przygotowaniach do remontu sali w 
Przedszkolu, kwestii nauki języków obcych. 
 
Sabina Mendel , Kierownik Świetlicy Profilaktyczno - Wychowawczej i 
Terapeutycznej – poinformowała m.in. o pracy jednostki w okresie wakacyjnym, 
wyjeździe dzieci na kolonie nad morze, realizacji programu grantowego, zasadach 
pracy w Świetlicy, zajęciach z psychologiem, pracach remontowych.  
 
Siostra Przeło Ŝona  – podsumowała miniony rok, wspomniała o staraniach o 
uzyskanie statusu niepublicznego przedszkola katolickiego, prowadzonych zajęciach 
w ochronce.  
 
Jolanta Witkowska , Dyrektor Gminnego Domu Kultury i Biblioteki – wspomniała 
m.in. o zajęciach prowadzonych w GDKiB, nowych kółkach, problemach lokalowych, 
najbliŜszych imprezach.  
 
Przewodniczący zauwaŜył, Ŝe działania prowadzone przez GDKiB są zbyt mało 
promowane.   
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Andrzej Kotyczka , PPrreezzeess  KKlluubbuu  SSppoorrttoowweeggoo  „„GGwwaarreekk”” – zwrócił uwagę na 
działalność Klubu, rygorystyczne przepisy PZPN, zajęcia szkolno - treningowe, 
wymagania finansowe, działalność sportowo – rekreacyjną, kwestię sponsoringu 
przez Jastrzębską Spółkę Węglową. 
 
W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady podziękował gościom za 
udział w sesji. 
  
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
W trakcie wszedł dr .............. (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych), 
Ordynator Oddziału Chorób Wewnętrznych Szpitala Miejskiego w Knurowie. 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 26.08.2008r., 
którego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Następnie Wójt zwrócił uwagę m.in. na: 

• pozycje dot. zmniejszenia wydatków,  
 
Tu wspomniał m.in. o zmniejszeniu wydatków w kwocie 222 000,00 zł (plan UG) na 
PB-W oczyszczalni ścieków Ornontowice - Północ wraz z kanalizacją sanitarną i 
deszczową w Gminie Ornontowice). 
 
Poinformował radnych, Ŝe procedura, która została wszczęta zakończyła się 
złoŜeniem przez firmę 1 oferty - koszt projektu zamknął się kwotą 6 mln zł w 3 latach 
budŜetowych. Wójt dodał, Ŝe dość trudno jest utworzyć konsorcjum, które zajmie się 
projektowaniem zarówno kanalizacji deszczowej i sanitarnej jak i oczyszczalni. Wójt 
oznajmił, Ŝe specyfikacja zostanie ponownie przygotowana. Prawdopodobnie będą to 
jednak 2 odrębne przetargi – na PB-W kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz na 
PB-W oczyszczalni. Procedury zostaną powtórzone albo pod koniec października 
albo na początku listopada, w oparciu o WPI.  

 
• pozycje dot. zwiększenia wydatków, 
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• dotację na zakup aparatury do ciągłego monitorowania funkcji Ŝyciowych 
pacjentów – 50 000,00 zł. 

 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 13 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 

 
Uchwała Nr XXVII/194/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008, na 
stan 14-tu radnych została przyjęta 13 głosami „za” przy 1 wstrzymującym się i 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu . 

 
W tym miejscu głos zabrał Ordynator Oddziału Chorób Wewnętrznych Szpitala 
Miejskiego w Knurowie, dziękując Radzie za przyznane środki. Poinformował 
jednocześnie o aktualnej sytuacji i problemach, z którymi boryka się szpital. 
 
b) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na u Ŝyczenie nieruchomo ści na czas oznaczony 
dłu Ŝszy ni Ŝ 3 lata lub czas nieoznaczony – Zakład Usługowo – P omocniczy dla 
Jednostek O światowych. 
 
Autopoprawka w stosunku do nagłówka zamieszczonego w porządku obrad sesji na: 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na najem pomieszczeń na czas 
oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony – Zakład Usługowo-
Pomocniczy dla Jednostek Oświatowych. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVII/195/08 w sprawie: wyraŜenia zgody na najem pomieszczeń 
na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony – Zakład 
Usługowo-Pomocniczy dla Jednostek Oświatowych, na stan 14-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
c) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na u Ŝyczenie nieruchomo ści na czas oznaczony 
dłu Ŝszy ni Ŝ 3 lata lub czas nieoznaczony – Ochotnicza Stra Ŝ PoŜarna.  
 
Autopoprawka w stosunku do nagłówka zamieszczonego w porządku obrad sesji na: 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na najem nieruchomości na czas 
oznaczony 3 lata na rzecz Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
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Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
 Uchwała Nr XXVII/196/08 w sprawie: wyraŜenia zgody na najem 
 nieruchomości na czas oznaczony 3 lata na rzecz Ochotniczej StraŜy 
 PoŜarnej, na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
 załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 10.  
W Sprawach bieŜących przedstawiono kolejne projekty uchwał: 

 
a) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowi ce dotycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVII/197/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Powiatu Mikołowskiego, na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 

b) w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc f inansow ą dla Powiatu 
Gliwickiego.  
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radna Kozioł nadmieniła, Ŝe w niedalekiej przeszłości rada szukała środków na 
szczepienia dodatkowych grup wiekowych ornontowickich dzieci przeciw 
pneumokokom i środków na powyŜsze nie zagospodarowano. Podkreśliła, Ŝe kwota 
na zakup aparatury do ciągłego monitorowania funkcji Ŝyciowych pacjentów znacznie  
przewyŜsza kwotę, której wówczas nie znaleziono. Ponadto zadała pytanie 
retoryczne - czy gmina musi ponosić aŜ 1/3 wartości zakupu sprzętu.  
 
Brak dalszych pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 13 
• Przeciw: 0 
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• Głosy wstrzymujące: 1 
 

Uchwała Nr XXVII/198/08 w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc 
finansową dla Powiatu Gliwickiego, na stan 14-tu radnych została przyjęta 13 
głosami za przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
c) w sprawie: przyst ąpienia Gminy do projektu pod nazw ą Silesia Net – budowa 
społeczno ści informacyjnej w subregionie centralnym województ wa śląskiego i 
współdziałania w tym zakresie z Powiatem Mikołowski m. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radny Nowak zapytał o załoŜenia projektu. Odpowiedzi udzieliła Kierownik WPiPF 
Pani Aleksandra Malczyk.   
 
Radny Kotyczka zainteresowany był czy korzyści z w/w programu przypadną tylko 
urzędnikom czy równieŜ mieszkańcom. Pani Kierownik odpowiedziała, Ŝe nie zostało 
to jeszcze doprecyzowane, wszystko zaleŜy od uregulowań prawnych i zawartych w 
późniejszym czasie porozumień.  
 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 12 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 2 

 
Uchwała Nr XXVII/199/08 w sprawie: przystąpienia Gminy do projektu pod 
nazwą Silesia Net – budowa społeczności informacyjnej w subregionie 
centralnym województwa śląskiego i współdziałania w tym zakresie z 
Powiatem Mikołowskim, na stan 14-tu radnych została przyjęta 12 głosami za 
przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
d) w sprawie: nabycia niezabudowanej nieruchomo ści gruntowej nr 64 
poło Ŝonej w Ornontowicach przy ulicy Akacjowej. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Wójt wyjaśnił pokrótce lokalizację przedmiotowej nieruchomości na mapie. Podkreślił, 
Ŝe teren jest atrakcyjnie połoŜony, moŜe być wykorzystany na róŜny sposób. Dodał, 
Ŝe naleŜy go wysprzątać i zagospodarować. 
 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
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Uchwała Nr XXVII/200/08 w sprawie: nabycia niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej nr 64 połoŜonej w Ornontowicach przy ulicy Akacjowej, na stan 14-
tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

 
e) w sprawie: rozpatrzenia skargi Pani ........... (fragment wycięty w związku  
z ochroną danych osobowych) złoŜonej na Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Wodoci ągowej w Ornontowicach. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z 25.08.2008r. w 
przedmiotowej kwestii.  
 
Radny Nocoń zadał pytanie Przewodniczącemu Komisji o przebudowanie jakiej 
bramy chodzi – odp.: chodzi o przebudowanie bramy do składnicy materiałów.  
 
Radny Machulik spytał o jakich samochodach jest mowa. Z-ca Wójta odparł, Ŝe teren 
ten jest traktowany jako jeden z placów magazynowych. W tym konkretnym 
przypadku został przywieziony asfalt na zimno w workach. Samochody zawracając, 
wjeŜdŜają na teren Państwa ............ Z-ca podkreślił, Ŝe następuje to okresowo. 
 
Przewodniczący Rady zabrał głos, podkreślając, Ŝe skarga dot. uszkodzenia bramy 
wjazdowej. Komisja wnioskuje o przyjęcie skargi a z protokołu nie wynika czy brama 
została uszkodzona. Wg jego informacji wynika, Ŝe brama nie została uszkodzona.  
 
Radny Kaczor odpowiedział, Ŝe u Państwa .......... tej bramy jako tako nie ma, jest 
tam fundament. Problem powodują samochody wjeŜdŜające na teren ich posesji i 
powodujące spękania. Zdaniem Komisji naleŜy konflikt rozwiązać. 
 
Przewodniczący Rady podtrzymał jednakŜe, Ŝe rada przyjmując skargę przyjmuje ją 
na dany zarzut, zarzut był konkretny – dotyczył uszkodzenia bramy wjazdowej.  
 
W trakcie dyskusji nad projektem powyŜszej uchwały głos zabrał radca prawny S. 
Cichecki, który wyjaśnił pokrótce temat, podkreślając, Ŝe głównym zarzutem 
podniesionym w skardze jest opieszałość Kierownika ZGKiW przy rozwiązaniu 
problemu związanego z wjazdem samochodów dostarczających materiały na 
składnicę na teren prywatnej posesji. 
 
Radca zauwaŜył, Ŝe uznanie skargi za zasadną nie jest równoznaczne z 
natychmiastowym ukaraniem Kierownika. Podkreślił, Ŝe do skarŜącej powinna zostać 
wysłana kserokopia pisma Wójta Gminy, skierowanego do Kierownika ZGKiW, w 
którym Wójt zobowiązuje Kierownika do poczęcia niezbędnych działań w 
przedmiotowej materii w określonym terminie, w celu uniknięcia podobnego konfliktu 
w przyszłości. 
 
Radny Jaskółka spytał czy w końcu brama była czy jej nie było. 
 
Radny Szołtysek zauwaŜył, Ŝe sprawa jest tak błaha, Ŝe nie naleŜy jej przesadnie 
rozdmuchiwać. Stwierdził, Ŝe ktoś moŜe beton i 2 słupki uwaŜać za bramę – 
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największym niepodwaŜalnym argumentem jest to, Ŝe samochody wjeŜdŜają na 
prywatną posesję. 
 
Radny Zientek zaproponował aby zmienić sens uchwały, skoro bramy nie ma.  
 
Radca Cichecki zaproponował zastąpienie słowa „brama” słowem „wjazd”. 
 
W toku dyskusji radny Zientek złoŜył formalny wniosek o zmianę zapisu na bardziej 
szczegółowy (z „bramy wjazdowej” na „wjazd”). Wniosek został przyjęty większością 
głosów. 
 
Brak dalszych pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 8 
• Przeciw: 2 
• Głosy wstrzymujące: 4 

 
Uchwała Nr XXVII/201/08 w sprawie: rozpatrzenia skargi Pani Brygidy 
Szymura złoŜonej na Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej w Ornontowicach, na stan 14-tu radnych została przyjęta 8  
głosami „za” przy 2 przeciwnych i 4 wstrzymujących i stanowi załącznik nr 13 
do protokołu. 

 
f) w sprawie: opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne w 
Ornontowicach. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radny Zientek zwrócił uwagę na błąd w zapisie – § 7 i 11 – zmiana z „Dyrektor 
Przedszkola” na „Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego”. 
 
Następnie Radca prawny Stanisław Cichecki omówił pokrótce przesłanki projektu 
uchwały. Do tej pory kwestia opłat naleŜała do kompetencji Wójta, które określił on 
swoim Zarządzeniem. Sejm w czerwcu dokonał zmiany w ustawie o systemie oświaty 
z mocą od 22 sierpnia, mocą tej zmiany ustalono, Ŝe jeŜeli chodzi o wielkość wsadu 
do kotła to przypisano to kompetencji dyrektorowi przedszkola. Wyraźnie 
zaznaczono, iŜ przygotowanie posiłku musi być nieodpłatne. Nie moŜna kalkulować 
do wartości posiłku kosztu jego przygotowania, kosztów osobowych. RównieŜ 
zapisano, Ŝe dyrektor moŜe w uzgodnieniu z wójtem, po pozytywnej jego opinii, 
wprowadzić ulgi, pomniejszenia, zwolnienia z opłaty. Wielkość stawek wsadu do 
kotła równieŜ musi być konsultowana z wójtem. Tak więc gmina moŜe sobie pomóc 
ustalając opłaty za pobyt dziecka w przedszkolu (gmina musi bowiem utrzymać 
przedszkole). Rada moŜe wprowadzać bądź nie wprowadzać opłat. Stąd teŜ skoro 
jest to opłata za pobyt dziecka trzeba to wiązać z długością jego pobytu w 
przedszkolu.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do radcy o wymóg określenia 
wnioskodawcy projektu. Radca odparł, Ŝe ze zgodnie z naszym statutem naleŜy 
dopisać w projekcie „na wniosek wójta”.  
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Z wprowadzonymi poprawkami przeprowadzono głosowanie. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVII/202/08 w sprawie: opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne w Ornontowicach, na stan 14-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
 
Dalszy ciąg Spraw bieŜących : brak. 
 
Ad. 11 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji omówiła pokrótce przebieg 
realizowanych na terenie Gminy inwestycji. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 13 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Kaczor odniósł się do uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu działek 
połoŜonych przy ulicy Karola Miarki, która została podjęta na ostatniej sesji. 
Stwierdził, Ŝe było to posunięcie nie fair, poniewaŜ będąc nieobecny na sesji nie miał 
moŜliwości przeciwstawienia się jej podjęciu. 
 
Radny Bijak wspomniał m.in. o obozie młodzieŜowym w Niemczech, o interwencjach  
straŜaków zw. z pojawieniem się szerszeni. Nawiązał do sprawy huraganów, trąb 
powietrznych. Poinformował, Ŝe chciałby Ŝeby te jednostki w Powiecie, które są w 
systemie krajowym były zaopatrzone w plandeki, wspomniał takŜe o planach 
zorganizowania szkolenia w tej kwestii. 
 
Radny Kotyczka poruszył temat placu składowego przy ul. Zamkowej obok 
przepompowni. Podkreślił, Ŝe jest to plac gminny, który wykorzystuje prywatna firma, 
przypominając jednocześnie, Ŝe gmina płaci kopalni za inny plac, na którym 
składowane są materiały. 
 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta informując, Ŝe plac ten ma słuŜyć firmom, które 
pracują dla urzędu gminy. Wymienił materiały, które są tam składowane. Zdaje sobie 
sprawę, Ŝe jest to uciąŜliwe dlatego trwają poszukiwania innego placu, na którym 
będzie moŜna bezpiecznie składować materiały. Radny Kotyczka oznajmił, Ŝe był 
świadkiem jak na przedmiotowy plac została składowana ogromna ilość gliny.  
 
Radny Kotyczka wspomniał o przywiezionym przez firmę budującą wodociąg przy ul. 
Bujakowskiej materiale budowlanym do Państwa ...... z pytaniem „kto za to zapłacił - 
czy firma czy urząd”. Z-ca odparł, Ŝe z jego informacji wynika, Ŝe firma. 
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Radny Kotyczka nawiązał następnie do niszczonych nowo ustawionych barierek na 
skrzyŜowaniu ul. Bujakowskiej z ul. Orzeską. Z-ca odparł, Ŝe aktualnie gmina nie 
ponosi kosztów za naprawę barierek. W najbliŜszym czasie zostanie zorganizowane 
spotkanie z osobami, które winny strzec tego typu spraw, proponując rademu w nim  
udział. Radny dodał, Ŝe jego zdaniem, skrzyŜowanie zostało źle zaprojektowane. 
 
Radny Nocoń nawiązał do kataklizmu jaki nawiedził gminę 15 sierpnia, składając 
podziękowania na ręce Prezesa OSP dla wszystkich straŜaków za udzieloną 
bezinteresowną pomoc i wsparcie. 
 
Radny Machulik zwrócił się z prośbą o interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg o 
oczyszczenie ul. Zamkowej – od wjazdu na kopalni do ul. śabik jest ok. metrowy pas 
piasku z obu stron, ponadto zgłosił informację o zanieczyszczonych niedroŜnych 
studzienkach jak równieŜ o Ŝywopłocie „wchodzącym” na jezdnię. 
 
Radny Zientek w nawiązaniu do zgłoszenia przedmówcy chciałby uzupełnić o ul. 
Zwycięstwa, gdzie po nawałnicy zgromadziło się sporo piasku na poboczu, co 
stanowi utrudnienie dla rowerzystów. 
 
Kolejno głos zabrał Wójt, który: 

• nawiązał do wywołanego tematu skrzyŜowania przy ul. Bujakowskiej i sytuacji 
związanej z ruchem drogowym w tym terenie, 

• nawiązał do utrzymania porządku na drogach, informując, Ŝe prawdopodobnie 
zostanie to zlecone firmie zewnętrznej, 

• w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Kaczora i podjętej na ostatniej sesji 
uchwały zaproponował spotkanie z mieszkańcami ul. Karola Miarki z udziałem 
radnego w powyŜszym temacie,  

• odwołał się do sytuacji górnictwa w kraju, 
• oznajmił, Ŝe w najbliŜszym czasie powróci temat policjantów kontraktowych,  

nawiązał do pomysłu zatrudnienia straŜnika gminnego,  
• w odniesieniu do niedawnego huraganu, który miał miejsce m.in. w 

Ornontowicach, poruszył temat udzielenia pomocy mieszkańcom 
poszkodowanym w tym kataklizmie. Wspomniał o niezbędnych wymuszonych 
prawem procedurach, wymaganiach Wojewody, oraz propozycji 
wypracowania w gminie własnej formy udzielenia pomocy mieszkańcom w 
przypadku podobnych klęsk, 

• podał informacyjnie, Ŝe 14 września w katowickim Spodku odbędzie się 
galowy Koncert Zespołu Pieśni i Tańca "Mazowsze" w związku z jubileuszem 
60-lecia istnienia Zespołu, zachęcając do wzięcia udziału w koncercie,  

• przypomniał radnym aby w przypadku waŜnych spraw kontaktowali się z nim 
bezpośrednio albo za pośrednictwem sekretariatu Urzędu Gminy. 

 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy wspomniał o zbliŜającej się akcji 
„Sprzątanie świata”. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 21.20 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
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Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 


